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Sprawozdanie                                                                                                        

z działalności Zarządu Stowarzyszenia Związek Miast i Gmin Regionu 

Świętokrzyskiego w 2017 roku 

 

Dzisiejsze Walne Zebranie podsumowuje działalność Zarządu 

Stowarzyszenia w 2017 roku. Na ogólną ilość 102 gmin woj. świętokrzyskiego, 

Stowarzyszenie zrzesza 99 gmin. Do Stowarzyszenia nie należą gminy: Kielce, 

Jędrzejów i Osiek. Stowarzyszenie w swojej działalności wspiera samorządy 

gmin naszego regionu, reprezentując poprzez Zarząd i Prezesa ich wspólne 

interesy. 

Zarząd realizując działalność statutową Stowarzyszenia w 2017r odbył 

łącznie 5 posiedzeń. Problematyka na posiedzeniach dotyczyła między innymi 

propozycji zmian w ustawie Kodeks wyborczy, warunków dzierżawy urządzeń 

oświetlenia drogowego, realizacji programu „Bezpieczne świętokrzyskie”, 

warunków naboru do Działania 3.1 w ramach RPO WŚ, wyjazdu studyjnego 

Portugalia-Hiszpania, działania systemów dziedzinowych i elektronicznego 

obiegu dokumentów wdrożonych w ramach projektu e-świętokrzyskie 

przygotowania materiałów na walne zebranie oraz organizacji spotkań 

szkoleniowych wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. 

Problematyka podejmowanych przez Zarząd spraw: 

─ na posiedzeniu w styczniu Zarząd przyjął materiały na sprawozdawcze 

Walne Zebranie, które w dniu 14 lutego 2017r. przyjęło sprawozdanie           

z działalności Stowarzyszenia za 2016r. oraz udzieliło absolutorium 

Zarządowi;  

─ na wniosek Członków Stowarzyszenia, Zarząd 23 lutego 2017r skierował    

do Zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Kielcach stanowisko Związku, postulując o dokonanie zmian      

w zasadach udzielania i umarzania pożyczek oraz trybie i zasadach 

udzielania i rozliczania dotacji, w celu umożliwienia gminom 

dofinansowania w formie dotacji z WFOŚiGW na wspieranie jednostek OSP 
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należących do KSRG. Na zaproszenie Prezesa Funduszu, Prezes 

Stowarzyszenia uczestniczył w roboczych spotkaniach celem omówienia 

kierunków systemowych rozwiązań w tym zakresie;  

─ na posiedzeniu w lutym Zarząd z upoważnienia Walnego Zebrania 

Stowarzyszenia przyjął stanowisko w sprawie proponowanych warunków 

umowy dzierżawy urządzeń oświetlenia drogowego na terenie gmin         

woj. świętokrzyskiego stanowiących własność PGE Dystrybucja S.A.          

w Lublinie. Zaproponowane przez PGE warunki umów zawierały szereg 

niejasnych sformułowań oraz postanowień niekorzystnych dla gmin,            

co uniemożliwiło zawarcie umów w zaproponowanym kształcie. W związku 

z powyższym Zarząd zaproponował podjęcie obustronnej negocjacji             

na zasadach równorzędności stron, celem wypracowania nowych warunków 

porozumienia. Planowane są kolejne spotkania z Zarządem PGE Dystrybucja 

w Lublinie oraz Dyr. Generalnym Oddziału w Skarżysku-Kamiennej             

w tej sprawie; 

─ na wniosek beneficjentów Zarząd Stowarzyszenia skierował do Zarządu 

Województwa Świętokrzyskiego stanowisko o uwzględnienie                        

w planowanym naborze do Działania 3.1 w ramach RPO WŚ 2014-2020 

jednoetapowego konkursu w wydłużeniem czasu naboru wniosków              

do 6 miesięcy, 60% dofinansowania brutto i potraktowania miast poniżej            

5 tys. mieszkańców jako gminy wiejskie;  

─ na zaproszenie Przewodniczącego Związku Gmin Wiejskich RP w imieniu 

ogólnopolskich i regionalnych organizacji samorządowych, przedstawiciele 

Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego uczestniczyła 16 marca    

w forum samorządowym Warszawie, będącego otwartą debatą w obronie 

konstytucyjnych zasad samorządności. Składamy podziękowanie tak licznej 

grupie samorządowców naszego województwa uczestniczących w forum.    

W oparciu o zgłoszone przez uczestników opinie, propozycje i inicjatywy 

przyjęto propozycje dalszych działań lokalnych i regionalnych                      
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w perspektywie zbliżających się wyborów samorządowych.                

Związek Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego w swoim stanowisku        

z dnia 23 lutego 2017r wyraził zaniepokojenie oraz stanowczy sprzeciw 

wobec zamiarów propozycji zmian w ustawie Kodeks wyborczy, godzących 

w suwerenność wspólnot samorządowych. Stanowisko przekazano 

Prezydentowi RP, Marszałkom Sejmu i Senatu RP, Prezesowi Rady 

Ministrów oraz Parlamentarzystom Regionu Świętokrzyskiego; 

─ na posiedzeniu w kwietniu Zarząd przyjął program XVIII edycji uroczystego 

podsumowania realizacji Programu „Bezpieczne Świętokrzyskie” za 2016r 

oraz wręczenia nagrody „Koziołka” wyróżnionym powiatom. Zarząd jako 

współorganizator uroczystego spotkania w dniu 17 maja 2017r.ufundował 

nagrodę „Koziołka” dla Dyr. Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego         

w Kielcach w ramach podziękowania za długoletnią i aktywną współpracę 

Ośrodka z samorządami gmin oraz sfinansował kolację grillową z udziałem 

zaproszonych gości;                                                                                                      

─ na posiedzeniu w kwietniu Zarząd z udziałem Dyrektora Dep. Polityki 

Regionalnej ŚUM przyjął program wyjazdu studyjnego „Portugalia – 

Hiszpania” w dniach 5-10 czerwca 2017r. dla 40-osobowej grupy 

przedstawicieli gmin – członków Stowarzyszenia, dofinansowując koszt 

wyjazdu ze środków Stowarzyszenia;  

─ 23 maja 2017r Prezes Stowarzyszenia uczestniczył w uroczystym 

podsumowaniu 24-lecia działalności WFOŚiGW w Kielcach; 

─ na prośbę Wydawnictwa Seidel-Przywecki, Prezes objął patronatem oraz 

wziął udział w seminarium nt. „Gospodarka wodna i ściekowa w gminach”   

w dniach 20-21 czerwca w Baranowie Sandomierskim; 

─ na wniosek Marszałka Województwa oraz Wojewody Świętokrzyskiego, 

Zarząd zgłosił Panów Marcina Majcher Burmistrza MiG Ożarów do prac      

w zespole opiniującym Projekt Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie na lata 2017-2022 oraz Szymona Kołacza Wójta 
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Gminy Łoniów do prac w zespole analizującym szanse, zagrożenia i kierunki 

rozwoju obszarów wiejskich w woj. świętokrzyskim; 

─ biorąc pod uwagę oczekiwanie samorządów gmin woj. świętokrzyskiego 

oraz popierając stanowisko Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego         

w Kielcach z dnia 12 września 2017r, Zarząd Stowarzyszenia wystąpił do 

Ministra Infrastruktury i Budownictwa, wyrażając zaniepokojenie 

wydłużającym się okresem prac legislacyjnych nad zmianami regulacji 

prawnych ustawy o publicznym transporcie drogowym. Jednocześnie 

podkreślił iż ograniczenia obowiązującej ustawy wchodzące w życie              

1 stycznia 2018r. stwarzają duże zagrożenie dla pełnego wdrożenia 

przepisów ustawy przez samorządy gmin oraz zapewniania pasażerom 

dostępu do przejazdów ulgowych na wszystkich liniach komunikacyjnych   

na równych zasadach;  

─ na wniosek Wójtów i Burmistrzów, Zarząd wystąpił 26 września                             

do Dyr. Świętokrzyskiego Oddz. Woj. NFZ w Kielcach o przekazanie 

gminom pisemnej informacji nt. wielkości środków przekazanych 

placówkom podstawowej opieki zdrowotnej w woj. świętokrzyskim przez 

NFZ w 2017r. Informacja w powyższej sprawie została przekazana do gmin; 

─ Zarząd działając w interesie gminnych jednostek samorządowych, zwrócił 

się do Marszałka Województwa o wydłużenie terminu naboru wniosków    

do Działania 3.1 oraz do Działania 6.5., uzasadniając swoją prośbę dużym 

zainteresowaniem mieszkańców gmin możliwością skorzystania z dotacji    

na realizację instalcji oraz przedłużającej się procedury zatwierdzania 

programów rewitalizacyjnych; 

─ na wniosek Marszałka Województwa, Zarząd zgłosił kandydaturę Burmistrza 

MiG Ożarów jako przedstawiciela Stowarzyszenia w składzie Kapituły 

Nagrody Marszałka Województwa „Świętokrzyska Victoria”; 

─ na zaproszenie Przewodniczącego Okręgowej Rady Świętokrzyskiej Izby 

Inżynierów Budownictwa w Kielcach, w imieniu Prezesa Stowarzyszenia     
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w uroczystych obchodach 15-lecia Świętokrzyskiej Izby Inżynierów 

Budnictwa,  22 września uczestniczył Wójt Gminy Miedziana Góra; 

─ wiele miejsca w swojej działalności Zarząd poświęcił warunkom utrzymania 

i opieki autorskiej wdrożonych w gminach systemów dziedzinowych              

i elektronicznego obiegu dokumentów w urzędach wraz z dostawą sprzętu 

komputerowego w ramach projektu e-świętokrzyskie. W związku                   

z kończącym się w grudniu 2017r. trzyletnim okresem świadczenia usługi 

opieki producenta, gwarancji i rękojmi wynikającym z umowy zawartej        

w 2013r., Zarząd na wniosek Dyr. Dep. Społeczeństwa Informacyjnego UM 

powołał 13-osobowy zespół ds. konsultacji z wykonawcami warunków 

utrzymania i opieki autorskiej wdrożonych systemów. Oceny sytuacji            

w tym zakresie dokonano na posiedzeniu Zarządu Stowarzyszenia                              

w dniu 7 listopada 2017r wskazując występowanie licznych błędów 

systemowych, usterek i awarii we wdrożonych programach. Negatywnie 

oceniono dotychczasową współpracę partnerów projektu z wykonawcami 

systemów. W tej sytuacji Zarząd wystąpił ze wspólną inicjatywą                     

z Dyrektorem Dep. Społeczeństwa Informacyjnego UM dokonania zbiorczej 

analizy funkcjonowania systemów oraz jej oceny na spotkaniu                      

w dniu 27 listopada z udziałem Członka Zarządu Województwa, 

przedstawiciela Konwentu Starostów WŚ oraz zespołu - przedstawicieli 

Zarządu Związku (Michała Markiewicza, Tadeusza Sułka, Grzegorza 

Dziubka, Krzysztofa Gajewskiego, Wacława Szarka), na którym 

zdecydowano  o  odbyciu kolejnego spotkania  7 grudnia z udziałem 

wykonawców celem doprecyzowania warunków współpracy. Kolejne 

działania ze strony zespołu Zarządu Związku, Starosty Skarżyskiego oraz 

Urzędu Marszałkowskiego doprowadziły do sprecyzowania zapisów 

projektów umów opieki autorskiej systemu przez ZETO i Asseco DS.;   
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─ na posiedzeniu w listopadzie Zarząd przyjął program spotkania 

szkoleniowego W,B,P wraz z uroczystym spotkaniem świąteczno-

noworocznym w dniu 8 grudnia 2017r;                                                         

─ Prezes Stowarzyszenia na zaproszenie Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego i Marszałka Województwa uczestniczył       

w pracach Komisji Odznaki Honorowej Województwa Świętokrzyskiego 

oraz posiedzeniach Kapituły „Świętokrzyskiej Victorii”. Jako członek 

Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego w Kielcach brał udział                  

w posiedzeniach Rady podejmujących debatę w istotnych dla województwa 

sprawach.  

     Realizując jedną z podstawowych form działalności statutowej 

Stowarzyszenia, Zarząd zorganizował 3 spotkania szkoleniowe dla Wójtów, 

Burmistrzów i Prezydentów Miast, stwarzając uczestnikom możliwość wymiany 

doświadczeń, przybliżenia znajomości obowiązujących aktów prawnych jak 

również dyskusji z władzami województwa i kierownictwem jednostek 

wojewódzkich na temat spraw istotnych, wynikających z funkcjonowania 

samorządu gminy. Spotkania odbyto z udziałem Marszałka Województwa, 

Wojewody i Wicewojewody Świętokrzyskiego, Przewodniczącego Związku 

Gmin Wiejskich RP, Przedstawiciela Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 

Małopolski, Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej, Świętokrzyskiego 

Kuratora Oświaty, Komendantów Wojewódzkich Policji i PSP, Prezesa Zarządu 

PGE Dystrybucja S.A. w Lublinie, Dyrektora Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Krakowie, Dyrektora Świętokrzyskiego Oddz. Woj. NFZ 

w Kielcach, Prezesa Zarządu ŚCIiTT w Kielcach, Dyrektora ŚBRR,  

Dyrektorów Departamentów Urzędu Marszałkowskiego oraz Dyrektorów 

Wydziałów Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego. Tematyka spotkań 

szkoleniowych dotyczyła między innymi realizacji i finansowania przedsięwzięć 

proekologicznych w gminach, planów     i realizacji zadań w ramach PRO WŚ   

i PROW na lata 2014-2020, sytuacji oświaty w gminach oraz założeń projektu 
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reformy edukacji, finansowania usług opieki zdrowotnej przez NFZ, 

finansowania rządowych zadań zleconych, bezpieczeństwa publicznego, 

realizacji programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej, 

reformy gospodarki wodnej, warunków dzierżawy urządzeń oświetlenia 

drogowego, rozbudowy sieci światłowodowej, ochrony danych osobowych oraz 

ofert  firmowych w zakresie energii odnawialnej, oczyszczalni ścieków, 

zarządzania jakością powietrza. 

           Biorąc pod uwagę nowe zasady wdrażania przez samorządy gmin ustawy 

o ochronie danych osobowych, Zarząd planuje w najbliższym czasie organizację 

szkolenia dla Sekretarzy Gmin celem praktycznego zobrazowania realizacji 

zadań z zakresu RODO.  

          W ramach współpracy na zaproszenie Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 

Małopolski planowana jest organizacja wspólnego spotkania wyjazdowego 

członków obu Stowarzyszeń. 

Oceniając realizację składki członkowskiej w 2017r, należy stwierdzić,                 

iż przebiegała ona prawidłowo, wszystkie gminy dokonały wpłaty składki. 

Jednocześnie zwracam się do W,B,P o przekazywanie propozycji 

tematycznych na posiedzenia Zarządu oraz spotkania szkoleniowe 

organizowane w roku bieżącym.  

           Kończąc, pragnę podziękować Panu Marszałkowi, Pani Wojewodzie, 

Członkom Zarządu Województwa, kierownikom jednostek wojewódzkich          

za osobiste zaangażowanie i wspieranie działań samorządów gmin                  

oraz działalności Stowarzyszenia.                                                                                  

          W imieniu Zarządu Stowarzyszenia wnoszę o przyjęcie przez Walne 

Zebranie sprawozdania z działalności za 2017 rok.            

 

Luty, 2018 rok                                                            Zarząd Stowarzyszenia 

 


